

လီၤခါၣ်သးကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအလံာ်ဟ့ၣ်ယုၢ်ဆူကညီဖိခဲလၢၣ်
ဖဲကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢမုၢ်န့ၢ်ပျဲယီၣ်(၇၂)ဝီတဝီ
လၢယန့ၢ်အါရဲၤသ့သီ, ၂၀၂၁ န့ၣ်



ကညီဖိခဲလၢၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်, တနံၤအံၤမ့ၢ်ဝဲ ၂၀၂၁ န့ၣ်, လၢယန့ၢ်အါရဲၤ(၃၁)သီ, ကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢမုၢ်န့ၢ်ပျဲယီၣ်(၇၂)ဝီတဝီ အမုၢ်
န့ၢ်တနံၤန့ၣ်လီၤ. ကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢမုၢ်န့ၢ်အံၤမ့ၢ်မုၢ်န့ၢ်တနံၤလၢအပတ်ၣ်ဖျါထီၣ် ကညီဖိခဲလၢၣ်အဂီၢ် အမုၢ်တနံၤန့ၣ်လီၤ. လၢကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢမုၢ်န့ၢ်ဆၢက့ၤအ
လီၤပျဲယီၣ် (၇၂)ဝီတဝီအံၤမဲကညီဖိခဲလၢၣ်ကပူၤဖျါဖျါ, မၤန့ၢ်အိၣ်ကဲ ဧးထွဲထီၣ်သကိးဘၣ်ပခိၣ်ယုၢ်ဖိဖိ: ဆူတၢ်မၤန့ၢ်ဖိတၢ်
လၢအဆိအချ့တက့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ပဝဲကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအတၢ်မုၢ်လၢၣ်ဧးတၢ်ဆၢက့ၤဆၢတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ပဝဲကညီဖိတကလုာ်အံၤ ပမ့ၢ်တၢ်ပုၤတကလုာ်လၢ အအဲၣ်တၢ်တီတၢ်လီၤ, အဲၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ရၢၣ်,
အဲၣ်တၢ်သဘျုး ဧးမၤကလုာ်အိၣ်ကစုသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပအဲၣ်တၢ်အုၣ်လိာ်ဆိးက့ၤ, တၢ်ဒုးတၢ်ယၤ ဧးတၢ်မၤသံမၤဝီလိာ်သးအယီၤပ
ဖိၣ်ထီၣ်တၢ်စုကဲဝဲဧးပၢၢ်ဆၢတၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်လုၤတက့ၤဘၣ်. ပဘၣ်တၢ်ဆီၣ်တၢ်မၤန့ၢ်ပျဲယီၣ်လၢကလုာ်ခိၣ်စိသ့ၣ်တဖၣ် လၢမိၢ်ပၢၢ်ဖဲဖုအစိး
ဧးတုၤလီၤလၢပစိးဆၢကတီၢ်ခဲအံၤတစိးဘၣ်တစိးအယီၤလၢတၢ်ဒိသးအလီၤက့ၤပသးအဂီၢ်ကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢမုၢ်န့ၢ်ဘၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်
လီၤ. ကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢမုၢ်လဲၤကျဲအံၤမ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်မုၢ်တၢ်ရၢၣ်အကျဲဘၣ်ဆၢသ့ၣ်န့ၣ်ပန့ၣ်ပပုၤကတၢ်လၢကမ့ၢ်ကျဲတဘၣ်လၢကဆျာ
ပဝဲကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဆူတၢ်မုၢ်တၢ်ရၢၣ်အဂီၢ်အယီၤမဲပကအိၣ်ဧးတၢ်ယုၢ်ဖိဖိ, တၢ်န့ၢ်ပၢၢ်လိာ်သးဧးဆိၣ်ထွဲသကိးကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢ
တၢ်ဖိးတၢ်မၤတကလုာ်ပလီၤသန့ၣ်ဒၣ်ဝဲစုာ်စုာ်ဒဲတၢ်ကျဲသ့ၣ်လၢအအိၣ်ဧးပျဲတုၤပတုၤသကိးဆူတၢ်မၤန့ၢ်ဖိတၢ်စုန့ၣ်တက့ၢ်.

ကညီဖိခဲလၢၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ဆၢကတီၢ်ကိာ်ကိာ်လၢလၢခဲအံၤထံၣ်ရၢၢ်ကိာ်သးတၢ်အိၣ်သးလၢကညီဖိအဂီၢ်မုၢ်တၢ်လၢအကိာ်အဂီၢ်
ဧးမုၢ်တၢ်လၢအတၢ်တၢ်ဧးပထံၣ်ကိာ်ခိၣ်န့ၢ်ဧးပဝဲကညီကလုာ်ထံဖိကိာ်ဖိကမ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အါမးန့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ဒါသ့ၣ်တဖၣ်ကတီၢ်ယၢာ်
အသးလၢပျဲယီၣ်လၢကထီၣ်ဒုး, ဆိၣ်ဖျိးမၤဟးဂီၢ်ကွဲၣ်ကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဧးစးထီၣ်ဟးဂဲၤတုာ်ဝဲဒၣ်လဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်တၢ်တၢ်ဧးပျဲ
အံၤအဆၢကတီၢ်ပဝဲကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပမ့ၢ်တအိၣ်ယုၢ်အိၣ်ဖိ, အိၣ်ဧးတၢ်သးလီၤပလိာ်ဘၣ်န့ၣ်ပဒုၣ်ဒါကမ့ၢ်ပျဲလၢအမၤန့ၢ်ပျဲယီၣ်
ဘီအယီၤမဲပကပာ်သ့ၣ်ပာ်သး အိၣ်ဧးတၢ်သးယုၢ်ဖိလီၤပလိာ်လၢတၢ်ဂ့ၤဧးလၢတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ်, အအိၣ်ကတၢ်လၢတၢ်မၤန့ၢ်
အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢမုၢ်န့ၢ်တၢ်အဂီၢ်မုၢ်ဒါတအိၣ်ထဲလၢပျဲတဖု, တကရၢဧးပျဲတဂၤအစုပူၤဘၣ်. မုၢ်တစံးခွဲတစံးမုၢ်ဒါ
အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢပဝဲကညီဖိခဲလၢၣ်အစုပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒဲတၢ်သ့အိၣ်ဧးပျဲအသိး ပမ့ၢ်မၤသကိးတၢ်မုၢ်လၢအလီၤ, ခွဲလၢအလီၤ အိၣ်ဧးတၢ်
ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်, တၢ်တိစၢမၤစၢလိာ်သးယၢ်ခီယၢ်ခီန့ၣ် ကမ့ၢ်စုာ်ကိးကျဲအဂ့ၤကတၢ်တဘၣ်လၢ ကမၤဆူၣ်ထီၣ်သးအတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘၣ်
လၢတၢ်ဖိးသကိးမၤသကိးတၢ်လၢကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢတၢ်ဖိးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ကညီတၢ်ပၢၢ်ဆၢမုၢ်န့ၢ်ဒုး တဝံၤတတဲာ်ဝဲဒၣ်ဧးဘၣ်. လၢတၢ်ပၢၢ်ဆၢတၢ်လဲၤကျဲဒီတကတီၢ်အပူၤ ပိာ်
မုၢ်ပိာ်မၤ, သ့ၣ်က့ၤသးပျဲ ဧးဖိဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် မုၢ်ပျဲလၢအဘၣ်ကွဲၣ်ဆၢၣ်မဲာ်တၢ် အအါကတၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဘၣ်ဒီဘၣ်ထံး ဧး
တၢ်သံတၢ်ပျဲအမဲာ်ညါတၢ်လၢထံဖိကိာ်ဖိဘၣ်ကွဲၣ်ဆၢၣ်မဲာ်ထီၣ်တၢ်န့ၣ်မုၢ်ဝဲ တၢ်ဖိးအိၣ်မၤအိၣ်, တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး, တၢ်
ကျဲဘၣ်ကျဲသ့ၣ်ဧးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ အတၢ်ကိာ်တၢ်ခဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒဲသိးပဘျုးကွဲၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကိာ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤကသ့ၣ်အဂီၢ်အ
လီၤအိၣ်လၢပဝဲကညီဖိခဲလၢၣ်ပကဘၣ်မၤနီၣ်မၤယၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲသ့ၣ်တဖၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး ဧးယုၢ်သကိးကျဲ ဒဲသိးပတိစၢမၤစၢပျဲ
တၢ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ကသ့ၣ် ဧးထုးထီၣ်ကွဲၣ်ပျဲတၢ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢတၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤန့ၢ်လီၤစိးလီၤထီၣ်အပူၤ ကသ့ၣ်ဒဲအဂီၢ်
န့ၣ်လီၤ. ပဒုၣ်ဒါတအိၣ်မဲခဲမဲသပူၤနီၣ်တဘျုးလၢကကိာ်စုာ်ခိၣ်, မၤလီၤမုၢ်လီၤဖး ဧးမၤလီၤမုၢ်လီၤမၤကွဲၣ်ပပျဲကလုာ်ကညီဖိအဂီၢ်န့ၣ်
ဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤမဲပကအိၣ်ဧးတၢ်ထီၣ်တမံၤယီၤ, တၢ်ပာ်သးတဖျၢၣ်ယီၤ လၢတၢ်ပၢၢ်ဆၢတၢ်ဖိးတၢ်မၤအပူၤဒဲသိးပသ့တမ့ၢ်ပျဲလၢ
အလီၤန့ၣ်ညီညီကလဲာ် ဆူပဒုၣ်ဒါအတၢ်လံာ်န့ၢ်လွဲန့ၢ်အပူၤတဂ့ၤ ဧးပကမ့ၢ်ပျဲလၢအမၤန့ၢ်ဒုၣ်ဒါထီၣ်ဘီအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. လၢပတၢ်
တုာ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်ဧးတၢ်တၢ်တၢ်ဧးပျဲသ့ၣ်တဖၣ်အယီၤမဲပသ့တဂ့ၤကဒါက့ၤပလီၤခဲဧးအါလီၤသကိးပဒုၣ်ဒါအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢ

အထိဒါလိာ်အသးဒီး ပကညီတၢ်ပၢ်ဆါအကျဲသန့တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. မ်ပကဆါထၢ်ဂၢ်ကျၢၤ လၢပကျဲသန့ဒၣ်ဝဲအပူၤဒီး ဂုၢ်ကျဲးစး
ဆုၣ်ဆုၣ်တုၤပတၢ်ပၢ်ဆါဝံၤဝဲတၢ်ဝဲပုၤဒီးတၢ်မၤန့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢပာ်ဒိၣ်ဒီးပာ်လၢကပီၤကညီခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒုမုၢ်ခါဒီးထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်လၢအဟ့ၣ်
လီၤအတၢ်ဆါကတီၢ်ဒီးတကတီၢ်လၢကညီတၢ်ပၢ်ဆါအတၢ်လဲၤကျဲအပူၤလၢဟီၣ်ခိၣ်မဲာ်ဖိခိၣ်တၢ်ဒုးမ့ၢ်ဂ့ၤ, စီၢ်နီၤခိၣ်ထံရံၢ်ကီၢ်သဲးတၢ်
ဒုးမ့ၢ်ဂ့ၤ ဒီးကယဲာ်တၢ်ကျဲတရံးတၢ်ဒုးကျဲတမံၤလၢာ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢ စံးဘျးဘၣ်ကညီမုၢ်ကိး
ဂၤဒ်အမ့ၢ်သုးမုၢ်တဖၣ်သဝီသးပုၤမုၢ်တဖၣ် ဒီးဝဲကျဲၤဝဲဒုပိာ်မုၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤလၢာ်လၢအအဲၣ်ဘၣ်အထံအကီၢ်အပူၤကလုာ်
ဒီးဟ့ၣ်လီၤအသးလၢ ကညီတၢ်ပၢ်ဆါတၢ်ဖိခိၣ်တၢ်မၤအပူၤအယီၤန့ၣ်လီၤ. မ်ပကမၤသကိးဒီးတၢ်ဆုၣ်ညါအိၣ်ဒီးတၢ်သးဒု လၢတၢ်ပၢ်ဆါ
ထီၤဒါဒုၣ်ဒါအပူၤ ဒီးတၢ်သးတီၤလၢတၢ်မၤသကိးတၢ်လၢပုၤကလုာ်တၢ်ဖိခိၣ်တၢ်မၤအပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. ပမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၢ်ပၢ်လိာ်သး, တၢ်ဒိ
ကန့ၣ်လိာ်သး ဒီးတၢ်ပာ်ကဲလိာ်သးတဂၤဒီးတဂၤ ယၢ်ခီယၢ်ခီ လၢအလီၢ်ဒီးအလီၢ်ဒၣ်ဝဲစ့ၣ်စ့ၣ်န့ၣ် ပနၢ်လၢကမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးကျဲတဘီလၢ
ကမၤစၢၤပုၤဒ်သိးပကဘျးထီၣ်ဒီးပတၢ်မၤန့ၢ်အဖိတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်, လၢခံကတၢ်ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢသးအိၣ်ဆါဂ့ၤဆါဝါဘၣ်က့ၤကညီခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒုမုၢ်
ခါခဲလၢာ် လၢအဟ့ၣ်လီၤတ့ၢ်အသး လၢကညီတၢ်ပၢ်ဆါတၢ်ဖိခိၣ်တၢ်မၤတဖၣ် ယုာ်ဒီးကညီဖိလၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ, ထံဆါကီၢ်ဆါ ဒီးထံချၢ
ကီၢ်ချၢခဲလၢာ်လၢ မ်သုကအိၣ်ဆုၣ်အိၣ်ချၢ, ပူၤဒုၣ်ပူၤဒါမၤန့ၢ်အိၣ်ကဲ ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ပုၤသးဆုၣ်, တၢ်သးသဒ့ၣ်အဂ့ၤထီၤဘီ လၢသု
တၢ်ဖိခိၣ်တၢ်မၤအပူၤဒ်သုကမ့ၢ်ပုၤလၢအမၤန့ၢ်ဒါဒီးဆုၣ်ကျဲပုၤကလုာ်ဆုၣ်တၢ်မၤန့ၢ်အဖိတၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

မ်ကညီတၢ်ပၢ်ဆါကမၤန့ၢ်တၢ်လၢအဆိအချၢန့ၣ်တက့ၢ်.

ပၤဆုၣ်တၢ်ကမံးတံာ်
ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢ
လီၢ်ခါၣ်သး